

# Press Kit: African Evidence Youth League on CRTV

---

## Media Contact:

- Penka Bogne Marthe
- Researcher, eBASE Africa
- [storyteller@ebaseafrica.org](mailto:storyteller@ebaseafrica.org)
- +237 683 179 921

## Who We Are:

The African Evidence Youth League (AEYL) is a network of passionate young leaders working in education research across Africa. We bring together bright minds from 15 countries to champion evidence-informed decision-making for a better future. Learn more here <https://africaevidenceryouth.org/about-us/>

## Why We're Here:

We're excited to join your show to discuss the critical role of Evidence-Informed Decision Making (EIDM) in Cameroon's development. Our focus will be on engaging university students, the future generation of policymakers and researchers.

## What We'll Discuss:

- **The Power of EIDM:** Why basing decisions on solid research and evidence is crucial for Cameroon's progress.
- **EIDM in Action:** We'll explore the current state of EIDM practices, particularly among university students in Cameroon.
- **Equipping the Next Generation:** We'll share strategies to equip university students with the skills to produce and utilize research evidence effectively.
- **Exciting Careers:** We'll showcase the promising career opportunities available to Cameroonian university graduates in the field of EIDM.

## Why This Matters to Your Viewers:

By empowering university students with EIDM skills, we empower them to:

- Conduct and interpret research effectively.
- Advocate for evidence-based solutions to national challenges.
- Pursue rewarding careers in research, policy, and advocacy.

## Our Panelists:

You'll be interviewing a dynamic group of young Cameroonian researchers:

- **Penka Bogne Marthe:** PhD student and researcher with a passion for using research for positive change.
- **FOFFOU MEDJOU Fadel Laure:** A rising star in Public Health Epidemiology with a background in teaching future generations.
- **Wuyika Linda:** A Master's graduate in Health Economics ready to discuss the practical applications of research.

## Conversation Starters:

We've also prepared some discussion questions to engage your viewers:

- What are the current strengths and weaknesses of EIDM practices in Cameroon's universities?
- How can we bridge the gap between research production and its practical application in Cameroon?
- Does Cameroon offer promising career opportunities in the field of EIDM?

### Let's Talk Evidence-Based Change!

We're confident this discussion will be insightful and inspiring for your viewers. We look forward to collaborating with you to shed light on the importance of EIDM for a brighter future in Cameroon.

## Qui sommes-nous ?

L'African Evidence Youth League (AEYL) est un réseau de jeunes leaders passionnés travaillant dans la recherche en éducation à travers l'Afrique. Nous rassemblons des esprits brillants de 15 pays pour défendre la prise de décision fondée sur des données probantes pour un avenir meilleur.

## Pourquoi sommes-nous là ?

Nous sommes ravis de participer à votre émission pour discuter du rôle crucial de la prise de décision fondée sur des données probantes (EIDM) dans le développement du Cameroun. Nous nous concentrerons sur l'engagement des étudiants universitaires, la future génération de décideurs et de chercheurs.

## Ce dont nous allons parler :

- **Le pouvoir de l'EIDM :** Pourquoi fonder ses décisions sur des recherches et des données solides est crucial pour le progrès du Cameroun.
- **L'EIDM en action :** Nous explorerons l'état actuel des pratiques d'EIDM, en particulier chez les étudiants universitaires camerounais.
- **Equiper la prochaine génération :** Nous partagerons des stratégies pour doter les étudiants universitaires des compétences nécessaires pour produire et utiliser efficacement les données de recherche.

- **Des carrières passionnantes** : Nous présenterons les perspectives de carrière prometteuses qui s'offrent aux diplômés universitaires camerounais dans le domaine de l'EIDM.

## Pourquoi cela est important pour vos téléspectateurs ?

En dotant les étudiants universitaires de compétences en EIDM, nous leur permettons de :

- Mener et interpréter des recherches efficacement.
- Plaider en faveur de solutions fondées sur des données probantes pour relever les défis nationaux.
- Poursuivre des carrières enrichissantes dans la recherche, la politique et la défense des droits.

### Nos intervenants :

Vous interviewerez un groupe dynamique de jeunes chercheurs camerounais :

- **Penka Bogne Marthe** : Doctorante et chercheuse passionnée par l'utilisation de la recherche pour un changement positif.
- **FOFFOU MEDJOU Fadel Laure** : Une étoile montante en épidémiologie de la santé publique avec une expérience dans l'enseignement des générations futures.
- **Wuyika Linda** : Titulaire d'une maîtrise en économie de la santé, prête à discuter des applications pratiques de la recherche.

### Lancez la discussion :

Nous avons également préparé des questions de discussion pour engager vos téléspectateurs :

- Quelles sont les forces et les faiblesses actuelles des pratiques d'EIDM dans les universités camerounaises ?
- Comment combler le fossé entre la production de recherche et son application pratique au Cameroun ?
- Le Cameroun offre-t-il des perspectives de carrière prometteuses dans le domaine de l'EIDM ?

### Parlons de changement fondé sur des données probantes !

Nous sommes convaincus que cette discussion sera perspicace et inspirante pour vos téléspectateurs. Nous sommes impatients de collaborer avec vous pour mettre en lumière l'importance de l'EIDM pour un avenir meilleur au Cameroun.